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Godkjenning av innkalling og saksliste  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
 

Saksopplysninger: 
 
 
         
 



Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 
051/20 

 

Formannskapet PS 23.04.2020 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
20/342 

   

 
Godkjenning av møteprotokoll  
 

Vedlegg: 
Protokoll - Formannskapsmøte på Teams - onsdag 08.04.2020 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 
 

Saksopplysninger: 
 
 
         
 



 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 

Møteprotokoll 

Formannskapet 
 

Møtedato: 08.04.2020 

Møtestad: Elektronisk møte 

Møtetid: 12:00 - 13:30 

 

Elektronisk møte pga smittesituasjonen kring Korona/Covid-19. 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Per Lerøy AP Ordførar 

Inger Lise Brekke H Varaordførar 

Morten Sognnes H Medlem 

Helge Dyrkolbotn KRF Medlem 

Bjørn Inge Håland 
Dyrkolbotn 

SP Medlem 

  
Desse møtte frå adminstrasjonen: 
Asbjørn Nagell Toft 
Bjørnar Fjellhaug 
Ketil Tjore 
Liv Løvvik 
Monika Kvamme 
Odd Harald Dommersnes 
Rolf-Henning Myrmel 
Stein Kåre Løvslett 
Thomas Lindås 

 

   

 

Austrheim 15. april 2020 

 

 

 

Per Lerøy         Ketil Tjore 

ordførar         møtesekretær 

  



 

 

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

036/20 Godkjenning av innkalling og saksliste 

037/20 Godkjenning av møteprotokoll 

038/20 Meldingar 

039/20 Delegerte saker 

040/20 Orienteringssak 

041/20 Klage på vedtak om dispensasjon til bygging av bustad, garasje og kai på gbnr. 133/100 - 
Synnevåg 

042/20 Klage på formannskapet sitt vedtak om å gjeva dispensasjon frå byggjegrense og 
arealformål  til bygging av garasje på gbnr. 157/81 - Buholmen 

043/20 Kommunale utleigebustadar 

049/20 Forlenging av skulestenging - til og med fredag 17. april 

  

 

 

  



 

036/20: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 

FS - 036/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Innkalling og sakliste vart godkjent 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

037/20: Godkjenning av møteprotokoll 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 

FS - 037/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vart godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

038/20: Meldingar 

 



Rådmannen sitt framlegg: 

Meldingane vert tekne til orientering 

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke. 

 

FS - 038/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Meldinga vart teke til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

039/20: Delegerte saker 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Delegerte saker vert tekne til orientering 

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FS - 039/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Delegerte saker vart tekne til orientering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

040/20: Orienteringssak 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

 
 

 

   

Ingen orienteringar i dette møtet. 



   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

 foreslått av:  

Ingen orienteringar i dette møtet. 

 

Ingen orienteringar i dette møtet. 

 

FS - 040/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Ingen orienteringar i dette møtet. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

041/20: Klage på vedtak om dispensasjon til bygging av bustad, garasje og kai på gbnr. 

133/100 - Synnevåg 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune tek klagen til Fylkesmannen i Vestland delvis til følgje. Det vert ikkje gjeve 
løyve til å byggja omsøkt kai. Det vert på vilkår gjeve dispensasjon frå byggjegrense mot sjø og 
dispensasjon frå arealformål til bygging av bustadhus og garasje på gbnr. 133/100 på Synnevåg.  
 
-Vilkåret er at det 4 meter inn i avkøyrsla skal det vera fri sikt 54 meter langs fylkesveg.  
-Vilkåetr er at Statens vegvesen gjev løyve til utvida bruk av avkøyrsle til fylkesveg 5500, jf. veglova 
§§ 40 og 43.  
 
Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga.  
 
Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33. 
 
Vedtaket om dispensasjon frå kommuneplanen sin arealdel godkjent den 11.04 i 2019 er heimla i 
plan-og bygningslova si § 19-2, jf.§ 11-6 og naturmangfaldslova §§ 8-12. 
 
 
Vedtaket vert oversendt til Fylkesmannen i Vestland til klagevurdering. 

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Sakshandsamar Asbjørn Toft orienterte om saka.  

Austrheim kommune har komme Fylkesmannen i møte, for å få dispensasjonen godkjent.  

 

Handsaming i formannskapet:  

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 041/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 



Austrheim kommune tek klagen til Fylkesmannen i Vestland delvis til følgje. Det vert ikkje gjeve 

løyve til å byggja omsøkt kai. Det vert på vilkår gjeve dispensasjon frå byggjegrense mot sjø og 

dispensasjon frå arealformål til bygging av bustadhus og garasje på gbnr. 133/100 på Synnevåg.  

- Vilkåret er at det 4 meter inn i avkøyrsla skal det vera fri sikt 54 meter langs fylkesveg.  

- Vilkåret er at Statens vegvesen gjev løyve til utvida bruk av avkøyrsle til fylkesveg 5500, jf. veglova 

§§ 40 og 43.  

 

Grunngjevinga er gjeve i saksutgreiinga.  

 

Vedtaket er heimla i forvaltingslova § 33. 

 

Vedtaket om dispensasjon frå kommuneplanen sin arealdel godkjent den 11.04 i 2019 er heimla i plan-

og bygningslova si § 19-2, jf.§ 11-6 og naturmangfaldslova §§ 8-12. 

 

Vedtaket vert oversendt til Fylkesmannen i Vestland til klagevurdering. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

042/20: Klage på formannskapet sitt vedtak om å gjeva dispensasjon frå byggjegrense og 

arealformål  til bygging av garasje på gbnr. 157/81 - Buholmen 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim kommune sitt formannskap tek ikkje klagen til Ruben Johnsen til følgje.  Grunngjevinga 
er at det føreligg ingen nye opplysningar eller moment i klagen som ikkje er nemnd i 
nabomerknaden eller utgreidd grundig tidlegare i sakshandsaminga. Det er difor ikkje grunn til å sjå 
på saka på nytt. Vedtaket er heimla i forvaltingslova si § 33. Klagen vert sendt over til endeleg 
avgjerd hjå Fylkesmannen i Vestland. 

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Sakshandsamar Asbjørn Toft orienterte om saka.  

Om dette vert vedteke slik det ligg frå rådmannen, så vil saka gå vidare til juridisk handsaming hjå 

Fylkesmannen.  

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at han håpa at naboane i denne saka kan komma til semje, slik at dei kan 

leva saman.  

Varaordførar Inger Lise Brekke (H) sa at begge partar må gje og ta for å komma til semje her. 

Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) sa at denne saka vore diskutert i partiet, og sa at det er trasig at 

den eine parten ikkje får dispensasjon, når den andre får godkjenning utan å ha spurt først. 

Inger Lise Brekke (H) viste til at det i Austrheim er lagt godt til rette for å komma i kontakt med 

teknisk etat, og få råd derifrå før ein gjenomfører tiltak. Viktig at denne informasjonen kjem ut til 

innbyggjarar som skal i gang med tiltak, slik at dei hentar inn råd før dei startar arbeidet. 

Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) referte frå diskusjonen i eiga partigruppe at kommunen må unngå 

at ein får nei og ein får ja. 

Handsaming i formannskapet:  

Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

FS - 042/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Austrheim kommune sitt formannskap tek ikkje klagen til Ruben Johnsen til følgje.  Grunngjevinga er 



at det føreligg ingen nye opplysningar eller moment i klagen som ikkje er nemnd i nabomerknaden 

eller utgreidd grundig tidlegare i sakshandsaminga. Det er difor ikkje grunn til å sjå på saka på nytt. 

Vedtaket er heimla i forvaltingslova si § 33. Klagen vert sendt over til endeleg avgjerd hjå 

Fylkesmannen i Vestland. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

043/20: Kommunale utleigebustadar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Austrheim formannskap tek orientering til vitande og ber om at ei løysing på bustadar til personar 
med spesielle behov/utfordingar og/eller redusert bo evne vert arbeid vidare med og at ei 
gjennomarbeid løysing med finansiering vert lagt fram til formannskapet/kommunestyret snarast.  

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Leiar teknisk drift Rolf Henning Myrmel orienterte om saka. Stoda er at kommunen i dag ein del 

brukarar som ikkje bør bu i vanlege kommunale bustader som er tomanns- eller firemannsbustader. 

Har også tidlegare sett på bustader for denne gruppa, med tanke på bueiningar som er vandalsikre og 

dermed har lågare vedlikehaldsutgifter over tid. 

 

Myrmel ser for seg at behovet for denne typen bustader berre vil auka framover. Har sett litt på 

moglege plasseringar, og har eit areal kommunen eig i nærleiken av Uthaug-bygget. Har vurdert ulike 

løysingar, både ferdige bygg, men kan også bygga på plassen. Usikkert kva det vil kosta, men kring 

halvannan million per bueining. Myrmel har hatt kontakt med Helse/Omsorg i denne saka, dei må 

trekkast med i diskusjonen om korleis noko slikt skal gjennomførast.  

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at dette er noko ein må jobba vidare med. Slik det er i dag, er det andre 

bebuarar i bygningane som har vore urolege på grunn av åtferda av bebuarar som kommunen har 

plassert der. Kommunen har eit ansvar for alle, men må samstundes sjå til at ein ikkje stigmatiserer dei 

som skal bu i kommunale bustader. Her må alle samlast med kreative idear, som tar omsyn til 

bebuarar og naboar. 

 

Varaordførar Inger Lise Brekke (H) sa at dette er ei problemstilling mange stader, med bebuarar med 

utfordringar med rus og psykiatri. Er eit dilemma korleis desse skal plasserast, på den eine sida ikkje 

stigmatisera, på den andre sida kan dei ikkje ha bueiningar ute i skogen som kan verta ein 

samlingsplass for rus og kriminalitet. Bør sjå på kva andre kommunar har fått til, og kopla på Nav og 

statlege direktorat for å finna løysingar. Her i Austrheim er det også trong for ei betre teneste innan rus 

og psykiatri. 

 

Per Lerøy (Ap) svara på spørsmål frå Helge Dyrkolbotn (KrF), og sa at det er behov for fire slike 

bustader.  

 

Inger Lise Brekke (H) sa at det er varierande buevne hjå den enkelte brukar. Frå Nav si side har ein 

ikkje ønskje om plassering i private bustader. Bør plasserast i små tun, og ikkje saman i tilfelle der det 

er utrykkingar eller anna til ein av bustadene. 

 

Rådmann Liv Løvvik sa at det bør vera frittliggande bueiningar, slik at det ikkje er fare for 

brannsmitte mellom einingane. Bør også vera ei vaktmeisterteneste, der nokon kikkar innan av og til 



for å sjå om det går bra. Treng ikkje vera store einingar. 

 

Per Lerøy (Ap) sa at kommunen ikkje bør ha kommunale bueiningar der det er private eigarar i same 

bygg. Kan ikkje ha slike bebuarar i same bygg som småbarnsfamiliar. Dette har vore ei utfordring i 

nokre år, ein har klart å finna løysingar, men så har det komme nye klientar inn. 

 

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at om ein klarer det som er nemnt i vedtaket, så er det ein god start. 

 

Rolf Henning Myrmel sa at ein har tre leilegheiter som kan seljast for å få finansiering, og har ei 

kommunal tomt. Kan slik få bygd to bustader ganske kjapt, og kanskje utfordra Austrheim 

vidaregåande til å bygga ein tredje? 

 

Inger Lise Brekke (H) sa at det også er viktig å skjerma naboar i tilfelle der det er vanskar, det kan 

vera psykisk utfordrande for dei å ha dette tett på. 

 

Morten Sognnes (H) viste til konkrete uromeldingar som har komme frå naboar til kommunale 

bustader, og at det absolutt er behov for å etablera eit nytt tilbod. Meiner ei konteinarløysing bør vera 

aktuelt for kommunen, som ei rask løysing i denne situasjonen som ein er i no. 

 

Rolf Henning Myrmel sa at ein har sett på kva andre kommunar har gjort, og at det er laga leilegheiter 

rundt om som toler hard bruk. 

 

Inger Lise Brekke (H) sa at det må vera ei vaktmeisterteneste som kan følgja med på kva som skjer. 

Må sjå på behov og tilsyn opp mot rus og psykiatri. 

 

Rådmann Liv Løvvik sa at det også er kostbart når ein må rehabilitera leilegheiter som er utsette for 

hard bruk. 

 

Inger Lise Brekke (H) ba om at formannskapet vert orienterte vidare om det som skjer i denne saka.  

 

Morten Sognnes (H) viste til at det vil vera veldig uheldig om det skjer noko med dei andre som bur i 

desse bygga der det er kommunale bustader. 

 

Liv Løvvik sa at kommunen har starta arbeid med den bustadsosiale handlingsplanen, der dette er ein 

del. 

 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FS - 043/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Austrheim formannskap tek orientering til vitande og ber om at ei løysing på bustadar til personar med 

spesielle behov/utfordingar og/eller redusert bo evne vert arbeid vidare med og at ei gjennomarbeid 

løysing med finansiering vert lagt fram til formannskapet/kommunestyret snarast.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

049/20: Forlenging av skulestenging - til og med fredag 17. april 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Skular og barnehagar i Austrheim kommune vert, heilt eller delvis, tidlegast opna for ordinær drift 



måndag 20. april 2020. 

   

   

08.04.2020 FORMANNSKAPET 

Kommunalsjef oppvekst og kultur Bjørnar Fjellhaug orienterte om saka:  

 

- Etter at denne saka var førebudd kom det ny melding frå regjeringa om opning av skular (1. til 4. 

trinn frå 27. april) og barnehagar (frå 20. april). Etter påska skal det komma føringar på korleis dette 

skal gjennomførast. Ein ser for seg at det vert meir uteskule, mindre grupper med meir. Har hatt møte 

med styrarar og rektorar i dag for å sjå nærare på dette. Ser på reinhald, tilgang til såpe med meir, 

avstand mellom elevar, måltidsrutinar, for å sjå kva som skal til. Opning av barnehagane frå 20. april 

kan verta knapt tidsmessig, om den statlege rettleiaren først er klar torsdag 16. april. 

 

Rådmann Liv Løvvik viste til at når dei statlege retningslinjene kjem, så vil smittevernlegen sjå på om 

dette fungerer lokalt.  

 

Kommunalsjef Fjellhaug viste til at smittevernlegen har sagt at personale eller elevar med symptom på 

luftvegsinfeksjon ikkje skal vera på skulen eller i barnehagen, og må vera heime til minst ein dag etter 

at symptoma er vekke. 

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at han kjende seg trygg på at dette vert løyst på ein god måte her i 

Austrheim. 

 

Rådmann Liv Løvvik sa at det vil komma utfordringar med ressursar, mellom anna med enkelte som 

er omdisponerte til andre oppgåver i samband med Korona. 

 

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at det er utfordringar i dette, er der areal nok på skulen, kva gjer ein med 

dei som ikkje leverer borna på skulen eller i barnehagen, kva gjer ein med tanke på betaling i 

barnehage og evt. fjernundervisning for elevar som ikkje kjem på skulen. 

 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at born som ikkje brukar barnehageplassen, ikkje bør betalast for. 

 

Rådmann Løvvik sa at ein må sjå nærare på kva som gjeld for statleg kompensering for kommunen 

sine tapte inntekter, om ein skal seia opp plassen i barnehagen eller liknande for å sleppa å betala. 

 

Inger Lise Brekke (H) oppmoda til at ein så langt som mogleg klarer å halda dei datoane som er sette 

sentralt for opning av barnehage og skule, slik at bedriftene får tilbake sine tilsette. Oppfordrar til at 

kommunen hentar inn dei ressursane som trengst, for å klara dette. 

 

Rådmann Løvvik sa at ein skal gjera så godt ein kan med å vera budde, og så må ein sjå dei 

retningslinjene som kjem over påske. Økonomisk sett så har kommunen fått 2,2 millionar som skal 

dekka utgifter og skattetap. Det er knapt, men ein merkar utgifter for Korona slik at ein ser kva dette er 

kosta. Med dei skattetapa som ein ser no, er det usikkert med likviditeten på litt sikt. I vedtaket er det 

elles teke inn atterhald med tanke på at ein må ha ein del ting på plass før opning, som areal, skyss, 

tilsette som er disponible eller som er overflytta til helse/omsorg, eller har eigne helseutfordringar. 

 

Inger Lise Brekke (H) sa at det ligg ein viktig jobb for personalet med å gje barn og foreldre ein 

tryggleik over at tilbodet er sikkert i skule og barnehage, slik at ingen har borna heime av di at dei er 

utrygge. 

 

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at når barnehagetilbodet er definert som ope, så må ein betala for det. 

Betaling har vore ute når det var stengt, men når det er ope igjen må ein betala også. 



 

Per Lerøy (Ap) sa at det er viktig å følgja dei statlege retningslinjene for når skular/barnehagar skal 

opnast, også for å sikra frigjering av arbeidskraft, slik det er nemnt av Inger Lise Brekke. 

 

Inger Lise Brekke (H) sa at Austrheim er i to kriser med oljekrise og Korona. Veldig viktig at alle 

brukar det, er barnehagen open så må ein betala for plassen eller ta barnet ut. 

 

Kommunalsjef Bjørnar Fjellhaug sa at ein skal jobba for å klara desse datoane (20. og 27. april), og at 

betalinga må starta igjen når tilbodet er på plass igjen (barnehage). Skulen er eit lovpålagt tilbod, og 

om nokon held barna heime så må foreldra ta ansvar for undervisninga, kommunen har ikkje kapasitet 

til å driva begge former for undervisning. Er ein del punkt som treng avklaring, til dømes at tilsette i 

skule/barnehage må møta på jobb, men har omsorgsplikter heime for barn som ikkje skal på skulen. 

Vil henta inn studentar for å hjelpa til i skule og barnehage, mellom anna med tanke på tilsette som er 

spesielt risikoutsette. Må også ha eit undervisningstilbod  til elevar i 5. - 6. og 7. klasse, sidan desse 

årstrinna ikkje skal på skulen i første omgang. 

 

Inger Lise Brekke (H) ba om at det vart informert ut til heimane. Kommunalsjef Bjørnar Fjellhaug 

svara at det vil gå informasjon ut både via Vigilo-systemet i skulane, og frå kommunalsjefen direkte til 

heimane. Møtesekretæren samarbeider med Fjellhaug om å formidla informasjon via kommunen si 

nettside/Facebook. 

 

Handsaming i formannskapet: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FS - 049/20 - 08.04.2020  - Vedtak: 

Skular og barnehagar i Austrheim kommune vert, heilt eller delvis, tidlegast opna for ordinær drift 

måndag 20. april 2020. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 
052/20 

 

Formannskapet PS 23.04.2020 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
20/342 

   

 
Meldingar  
 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Meldingane vert tekne til orientering 
 

Saksopplysninger: 
 
 
         
 



Sakspapir 
      

Saksnr Utvalg Type Dato 
053/20 

 

Formannskapet PS 23.04.2020 
 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Ketil Tjore FE-033 

 
20/342 

   

 
Delegerte saker  
 
 

Saker 

Saksnumme
r 

Tittel 

055/20 Endring av ansvarsrett på gbnr 131/1 Austrheimsvegen 520 for tiltakshavere 
Kari og Terje Utkilen 

Det vert godkjent endring av omsøkte ansvarsrettar i medhald av plan- og 
bygningslova § 23-3. 

 

 
058/20 Ferdigattest for garasje med innreidd loft på gbnr 158/19 - Lerøy 

 
 

060/20 Ferdigattest gbnr 133/94 
I medhald av plan- og bygningslova § 21-10, vert det gjeve ferdigattest for 
heile tiltaket. 

 
054/20 Igangsettingsløyve - grunnundersøking - søknad privat veg gbnr 131/6 - Fonnes 

Med heimel i plan- og bygningslova § 20-1 bokstav j og l vert det gjeve 
løyve til igangsetting av grunnundersøking for etablering av veg på 
følgjande vilkår: 

1.          Rammeløyve av 03.04.2020 med vilkår gjeld for tiltaket. 

 

 
062/20 Løyve til bygging av bustadhus og garasje på gbnr. 147/92 - Skotneset 

 
 



063/20 Løyve til bygging av bustadhus, garasje og tilkomstveg på gbnr. 147/93 - 
Skotneset 

 
 

059/20 Løyve til deling av bustadareal frå gbnr. 131/18 til gbnr.131/38 - Fonnes 
 

 
053/20 Løyve til omsøkt utslepp og til etablering av minireinseanlegg  på gbnr. 151/20 

 
 

057/20 Mellombels bruksløyve for del av tomannsbustad på gbnr. 149/154 – 
Høgeberget 40A 

 
 

052/20 Rammeløyve - Søknad om etablering av ny veg på gbnr 131/6 
Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1 bokstav j og l vert det gjeve 
løyve til tiltak rammeløyve] for etablering av veg, vatn og avlaup til nytt 
bustadfelt på gnr 131 bnr 6 på følgjande vilkår: 

1. Tiltaket skal plasserast som vist i situasjonsplan datert 13,03,2020 med 
heimel i pbl. § 29-4, jf. SAK § 6-3. 

2. Heile tiltaket vert godkjent i tiltaksklasse 1 med heimel i SAK § 9-3. 
3. Før det kan gjevast løyve til igangsetting må det søkast om ansvarsrett for 

ansvarsområdet prosjektering, PRO for arbeidsområda veg, vatn og avlaup. 
Det er ansvarleg søkar ssitt ansvar å vurdere om det må søkast ansvarsrett 
for fleire ansvarsområdar. 

4. Tiltaket skal knytast til kommunalt vassverk. Anlegget må utførast i tråd 
med gjeldande VA-norm for Austrheim kommune, samt vilkår som vert sett 
i løyve for tilknytting. 

5. Tiltaket skal knytast til offentleg avlaupsanlegg. Anlegget må utførast i tråd 
med gjeldande VA-norm for Austrheim kommune, samt vilkår som vert sett 
i løyve for tilknytting. 

6. Tiltaket får tilkomst til offentleg veg via privat veg. Det må søkast om utvida 
bruk av avkjørsle frå kommunal veg. Veg og avkjørsle skal opparbeidast i 
samsvar med vilkår som vert sett i løyve frå vegstyresmakta som er 
Austrheim kommune. 

Med heimel i plan- og bygningslova § 23-3 jf. § 23-4 (SØK) / 23-6 (UTF) gjev 
kommunen godkjenning for følgjande ansvarsrettar: 

FUNKSJON FØRETAK ORG.NR. L/S * TILT.KL. ANSVARSOMRÅDE 
SØK Paraply Plan AS 920 691 

943 
L 1 Søknad 

      
UTF Multiservice 

Skog og mekk 
996 012 
492 

L 1 Diverse 
grunnarbeider , 
bygging av veg og 
graving av grøfter 



for VA. 
      
*S = Sentral godkjenning, L = Lokal godkjenning 

Det er ein føresetnad for vedtaket at føretak og personar som ikkje har 
sentral godkjenning har utarbeidd og teke i bruk føretakssystem i medhald 
av SAK kapittel 10. 

 
056/20 Vedtak - gbnr 157/102 - Bergsviksmarka - Fritidsbustad 

Med heimel i plan- og bygningslova §§ 20-1 bokstav a vert det gjeve løyve 
til tiltak i eitt-trinn  for oppføring av fritidsbustad på følgjande vilkår: 

1. Tiltaket skal plasserast som vist i situasjonsplan datert 08.11.2019 med 
heimel i pbl. § 29-4, jf. SAK § 6-3. 

2. Heile tiltaket vert godkjent i tiltaksklasse 1 med heimel i SAK § 9-3. 
3. Tiltaket skal knytast til offentlig vassverk, og utførast i samsvar med 

godkjent VA-plan/situasjonsplan. Det må søkast om løyve til tilknytting før 
røranlegget i fritidsbustaden kan koplast til vassforsyninga. 

4. Tiltaket skal knytast til offentleg avlaupsanlegg, og utførast i samsvar med 
godkjent VA-plan/situasjonsplan. Det må søkast om løyve til tilknytting før 
sanitæranlegget i fritidsbustaden kan koplast til utvendig avløpsanlegg. 

5. Tiltaket får tilkomst til offentleg veg via privat veg. Veg og avkjørsle skal 
opparbeidast i samsvar med godkjent reguleringsplan. 

Med heimel i plan- og bygningslova § 23-3 jf. § 23-4 (SØK), 23-5 (PRO), 23-6 
(UTF) gjev kommunen godkjenning for følgjande ansvarsrettar: 

FUNKSJO
N 

FØRETAK ORG.NR. L/
S * 

TILT.KL
. 

ANSVARSOMRÅDE 

SØK Hindenes Hus 
AS 

979 446 
586 

S 1  

PRO Hindenes Hus 
AS 

979 446 
586 

S 1 Radonsikring, Mur og 
betongarbeider, 
Tømrerarbeider med 
tilhørende detaljer, 
Membraner, fall og 
slukplassering. 

 Norgeshus AS 948 490 
412 

S 1 Bygningsutforming 
unntatt situasjonskart. 

 SH 
Oppmåling 
AS 

913 864 
344 

L 1 Oppmåling 

 Lindås VVS 
N.T. AS 

915 836 
445 

S 1 Sanitæranlegg med 
stikkledning 

UTF Hindenes Hus 
AS 

979 446 
586 

S 1 Betong og 
murarbeider,Radonsperr



e og radonbrønn, 
Tømrerarbeid, 
Membraner i våtrom. 

 Odd Haugen 
Maskinstasjo
n AS 

868 103 
237 

S 1 Veg- og grunnarbeider, 
Utvendig vann og avløp. 

 Lindås VVS 
N.T. AS 

915 836 
445 

S 1 Sanitæranlegg med 
stikkledning 

 SH 
Oppmåling 
AS 

913 864 34
4 

L 1 Oppmåling 

      
KTR      
*S = Sentral godkjenning, L = Lokal godkjenning 

Det er en føresetnad for vedtaket at føretak og personar som ikkje har 
sentral godkjenning har utarbeidd og teke i bruk føretakssystem i medhald 
av SAK kapittel 10. 

 
061/20 Vedtak -supplering av vedtak i sak 029/20 - Søknad om utsleppsløyve og  

sanitærabonnement - gbnr 160/81 

Med heimel i VA.norm for Austrheim kommune vert det stilt krav til 
vannmålar på leidning som skal gå i sjø. 

 
 
 
Framlegg til vedtak: 
Delegerte saker vert tekne til orientering 
 

Saksopplysninger: 
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AUSTRHEIM KOMMUNE 

 

Sakspapir 
Saksnr: Utval: Dato 
 Formannskapet 23.04.2020 
 Kommunestyret  
 

Sakshandsamar:  Asbjørn Nagell Toft  
Arkivsaknr.: 20/104 Klassering: FA-C22, FA-

K11 
 

Dagsturhytte i Austrheim kommune  
 

 
Vedlegg: 
Dagsturhytte i Austrheim kommune til Vestland fylke 2020- Løyving til Austrheim kommune  frå 
Vestland Fylkeskommune   
Utbetaling støtte til dagsturhytte - Sparebankstiftinga   
Pressemelding om dagsturhytter i Vestland   
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Austrheim kommune etablerer på gbnr. 131/277 og på kommunal grunn ei Dagsturhytte på 
opparbeidd plass ved Vardetangen. Avtale om tilsyn av hytta vert gjort med Fonnes Bygdelag etter at 
byggjeløyvet her er formelt på plass. Signering av kontrakt om leveranse og bygging av Dagsturhytte i 
2020 vert gjort med leverandøren som får anbodet av Vestland fylkeskommune.  Kostnaden totalt 
med ei ramme på inntil kr 500 000 vert finansiert frå investeringsbudsjettet 2020 og reduserer 
investering i vann og avløp tilsvarande. Spelemidlar vert då mellomfinansierte med 333 000 kr. 
Spelemidlar er ikkje søkt enno, med kan tidlegast reknast inn frå 2022. 
 
 
Saksopplysningar:  
Austrheim kommune ynskjer å få på plass ei Dagsturhytte ved Vardetangen. I 2019 var det over 
30.000 besøkjande til Vardetangen. Dette med etablering av ei Dagsturhytte i Austrheim kommune  
har vore ei sak med god framdrift på sidan kommunestyret gjorde følgjande vedtak den 13.02.2020: 
 
KS - vedtak: 

1. Austrheim kommune vil søkje Vestland fylkeskommune og Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordane sitt prosjekt om tilskot på kr 300 000 til etablering av Dagsturhytte.  

2. Etablering av Dagsturhytte med opsjon på sanitæranlegg, vil verta innarbeid som tiltak i 
prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 2020. 
Kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane i 2021.  



3. Forslag på samarbeidsavtale om tilsyn på Dagsturhytta, skal følgje sak om plassering av 
hytta. Sak skal fremjast i 2020. Stader der det er eit lag eller fleire lag vil påta seg drift av 
hytta, vil bli vedlagt i vurdering av endeleg plassering. I tillegg må avtale med grunneigarar 
om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve der turane startar til dagsturhytta 
vektleggast. 

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. Signering 
av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når det formelle er på 
plass.  

 

Framdrifta og oppfølging i saka i forhold til vedtaket i kommunestyret den 13.02.2020 er: 

1. Austrheim kommune har etter søknad fått ei løyving av Vestland fylkeskommune på kr. 200.000 og 
frå Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane ei løyving på kr 100 000 til etablering av Dagsturhytte. Til 
saman kr. 300.000. 

2. Austrheim kommunen skal søkje om tilskot frå spelemidlane innan fristen som er den 15. januar 
2021. Denne spelemiddelsøknaden vil verta tilrådd av Vestland fylkeskommune og vil få tilsagn på 
same måte som kommunane i tidlegare fylket Sogn og Fjordane fekk. Etablering av Dagsturhytte vil 
verta innarbeid som tiltak i prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i 
2020 i Austrheim kommune. Det er avtalt at avdelingleiar Kari Utkilen saman med Anita Soltveit 
innan fristen 15.01.2021 skal senda inn ein spelemiddelsøknad frå Austrheim kommune. 

3. Austrheim kommune sendte den 1. april 2020 eit skriv på e-post til Fonnes Bygdelag om dei kunne 
ta på seg tilsynsansvar for Dagsturhytta i Austrheim kommune på Vardetangen. Dette vart gjort etter 
at Markhus gav bekjed om at det ikkje var aktuelt lenger for dei å etablera ei slik turhytte her. 
Austrheim kommune skreiv mellom anna følgjande til Fonnes Bygdelag:   

Austrheim kommune har ferdigplanert ein tomt litt før Vardetangen. Det ser ut som om politikarane 
våre synes denne plasseringa på kommunal grunn er ei god løysing, men dette må opp som sak att i 
kommunestyret.  

Det som må på plass no er ein avtale om tilsyn frå eit lag som er i nærområdet der Dagsturhytta vår 
kan plasserast. Austrheim kommune spør difor Fonnes Bygdelag no om de kan ta på dykk eit formelt 
tilsynsansvar her. Dette vert i nært samarbeid med Austrheim kommune. Me som kommune har tenkt 
å vera ein aktiv part i dette arbeidet, og vil ha eit formelt ansvar her framover. Med ein tilsynsavtale 
på plass med Fonnes Bygdelag vil ei Dagsturhytte ved Vardetangen vera ei naturleg plassering og 
peika seg ut. Det er Vestland fylkeskommune som krev ei slik avtale skal vera på plass, då dei ser at 
eit lokalt lag som har eit ansvar her gjer det lettare å halda hytta i god stand og ryddig.  

Austrheim kommune fekk den 5. april 2020 følgjande svar i e-post frå Fonnes Bygdelag: 

Fonnes bygdelag har behandla henvendelsen i styremøte 04.04.2020 og gjorde følgjande 
vedtak: 



Fonnes bygdelag er positive til at Austrheim kommune byggjer dagsturhytte på Vardetangen og 
meiner dette er eit godt tiltak for å gjera turområdet/turstien meir attraktiv og at dette vil skapa 
fleire aktivitetar i området. Fonnes bygdelag vil ta på seg ansvaret med ettersyn/tilsyn av hytta og 
halda god kontakt med kommunen om tilstand. Feil eller manglar som måtte oppstå, vil verta 
rapportert skriftleg.  

Med helsing  

Øystein Austrheim, leiar i Fonnes bygdelag   

 

 

 

Over ser ein foto av Dagsturhytter på to ulike stadar i Vestland fylke 

Austrheim kommune eig eigedomen på gbnr. 131/277 der Dagsturhytta kan plasserast ved 
Vardetangen. Ein eigna tomt for ei slik dagsturhytte vart ferdigplanert her i samband med etablering 
av turvegen til Vardetangen. Det er universell tilkomst til ei dagturhytte her. Ei dagsturhytte her er 
lett å nå for alle, også for folk i rullestol, rullator og med barnevogner. Det er om lag 1,3 km frå 
parkeringsplass hit. 

Det er i dag tre parkeringsplassar der turvegen og turstiane går til Vardetangen. Parkeringstilhøva der 
turane startar er opparbeidde og avtalefesta både ved snøggbåtkaien, og der turvegen startar til 
Vardetangen. Det er og opparbeidd parkeringsplass der gangvegen til friluftsområdet i Årvika startar 
ved Tresvik. Til saman er det ein kapasitet på omlag 40 bilar. Folk kan og parkera på andre offentlege 
parkeringsplassar i Kaland/Fonnes-området dersom dei vil vandra på kommunale vegar med lite 
biltrafikk på, før dei kjem inn på turvegen til Vardetangen eller til Årvika. Det er mellom anna 
opparbeidd og sikra parkeringsplassar på kommunal eigedom ved Fonnes senter. Når gangbrua kjem 
på plass på Fonnes kan dei herifrå og vandra trygt til Vardetangen utan å gå ut i fylkesvegen.  

Avtale med grunneigarar om område for plassering av hytta og parkeringstilhøve er på plass når det 
gjeld dagsturhytte på Vardetangen.  

4. Sak om lokalisering skal innehelde budsjett, finansieringsplan og vedtak for dette. Sidan 
Vardetangen er på kommunal grunn treng ikkje kommunen bruka midlar på erverv av tomt til 
dagturhytte. Hyttetomta er ferdig planert i samband med etablering av turvegen til Vardetangen. Det 
at parkeringsplassane i området alt er opparbeid og sikra formelt gjer at det berre er sjølve 
Dagsturhytta og skilting av denne som vil kosta noko. Momsen får Austrheim kommune tilbakebetalt.  

Det er toalett i Årvika, det er Bergen og Omland friluftsråd (BOF) som driftar dette. Det er i dag ikkje 



toalett på venterommet i Vardetangen, eller i nærleiken av det.  

Hytta på Vardetangen vert om lag 15 kvadratmeter innvendig, men fotavtrykket vert om lag 42 m2 
utvendig på grunn av overbygd terasse/takutstikk. Vestland fylkeskommune har no oppdraget om 
leveranse av hyttene som skal plasserast i kommunane i gamle Hordaland fylke ute på anbod. Fylket 
vil følgje prosessen heilt til leverandør av hyttene er vald og endelege avtalar om bygging skal gjerast. 
Austrheim kommune inngår avtale om leveranse og bygging av dagsturhytta med leverandøren. 
Signering av kontrakt som er utarbeida av Vestland fylkeskommune kan gjerast når vedtak i 
kommunestyret er på på plass. Det same gjeld formell avtale om tilsyn av Fonnes bygdelag.  

I den politiske saka i Vestland fylkskommune vart det lagt til grunn ein maksimal anbodspris på kr 1 
mill. Denne summen er inklusiv meirverdiavgift og inneheld kostnadar som grunnarbeid, bygging, 
frakt, helikopterlift mm. I tillegg har Vestland fylkeskommune vald å leggje til eit krav om at  
leveransen skal inkludere vedomn i hytta og eit solcellepanel for å gje lys inne i hytta. 

Med utgangspunkt i pris på kr. 1 000 000, vert det ein kommunal eigenandel på kr 367 000 inkludert 
mva-kostnaden. Kommunen er tiltakshavar og mva-kompensasjon er avhengig av prosjektkostnad. 
Noko grunnarbeid er også godkjente for spelemidlar og kan vere eigeninnsats som kan gå inn i 
søknaden. Ein tenkt finansieringsmodell, frå Vestland fylkeskommune for eigenandelen ser slik ut: 

Kr 200.000 –  Mva-kompensasjon på varer og tenester som kommunen får som byggherre. 

 
Kr 167.000 –  Om lag den faktiske kostnaden for kommunen etter mva-kompensasjon. 
 

 Budsjett Merknad 
Kjøp av Dagsturhytte inkludert 
vedomn og solcellepanel 

1 000 000 Inkl. mva, opparbeiding av 
tomt, frakt mm. 

 Finansiering  
Vestland fylkeskommune 200 000 Tilsagn 
Sparebankstiftinga Sogn og 
Fjordande 

100 000 Tilsagn 

Momskompenasjon 200 000 På varer og tenester 
Spelemidlar 333 000 Søknad inn 15.01.2021 
   
Eigeninnsats  167 000 Opparbeiding av tomt og 

deltaking i montering av 
hytta og arbeid innvendig. 

Sum 1 000 000  
 
Eigeninnsats som vert utført av kommunen eller ved dugnad av friviljuge til mellom anna 
tilrettelegging av tomt, deltaking i montering av hyttemodular kan påverke endeleg kostnad på hytta.  
 

Økonomiske konsekvensar: 
Med utgangspunkt i finansieringsmodellen ovanfor vil Austrheim kommune sitt bidrag i prosjektet 
vere på inntil kr 367 000. Størstedelen av bidraget vil vera mva-kompensasjon. Dagsturhytta vil bli 
bygd med kommunen som tiltakshavar og meirverdiavgiftskompenasjon vil vere aktuelt på 
investeringa. Kostnad for kommunen til slutt vert på om lag kr 167.000. Sidan me kanskje ikkje treng 



helikopter (det er køyreveg fram for større bilar) og tomta alt er planert så kan det verta rimlegare. 
 

Vurdering: 

I tråd med føringane for prosjektet frå fylkeskommunen og kommunestyret den 13.02.2020 vil 
rådmannen tilrå at plassering av ei Dagsturhytte vert ved Vardetangen. Føringar frå fylket er ønskje 
om at nokre av Dagsturhyttene i kommunane framover får universell tilkomst, og at dei vert plassert 
nært eit kulturminne. Det vestlegaste fastlandspunktet i Norge er i seg sjølve eit kulturminne og ein 
attraksjon. Fylket ynskjer og at desse hyttene vert plassert i tilknytning til eksisterande tursti. 
Rådmannen vil i denne saka  vektlegga at Vardetangen er vorte eit at dei viktigaste tur- og 
reiselivsmåla i Nordhordland. Det var over 30.000 besøkjande her i 2019. 

Kostnaden med å byggje eit eventuelt toalettanlegg om me ynskjer det, vil komme i tillegg til 
utgiftene kommunen har på bygging av ei Dagsturhytte. Rådmannen synes det er naturleg at 
kommunen tek kontakt med fylket om å få på plass eit toalettanlegg ved venterommet på 
Vardetangen. Det er naturleg at me ber Vestland fylkeskommune/Skyss om at dette tiltaket no vert 
prioritert. Dette er ei sak som me bør kunne løysa  saman med desse aktørane i 2021/2022. Eit 
venterom på Vardetangen utan toalett er ikkje ei tilfredstillande løysing i dag. Rådmannen er glad for 
at det er toalett i friluftsområdet I Årvika, turgåarar som går på turstien her til og frå Vardetangen 
kan bruka dette, det er BOF som driftar dette. 
 
Rådmannen synes det er positivt at det kan koma på plass eit formelt samarbeid med friviljuge 
krefter med omsyn til tilsyn og drift av hytta når den står står ferdig. Rådmannen rår til at dette vert 
løyst gjennom ein skriftleg avtale med Fonnes Bygdelag, dette mot eit fast tilskot pr. år. Rådmannen 
er glad for at Fonnes Bygdelag var postiv til å ta på seg denne tilsynsoppgåva. Det å få til eit 
samarbeid med eit ressursterkt lag som held til i området der hytta blir plassert er viktig for å lukkast 
framover med ei god drift av denne. Hytta som er open for alle må ha tilsyn kvar veke, andre 
oppgåver må gjerast ein gong pr. månad og noko dugnadsarbeid ein gong i året. Samarbeidsavtale 
om etablering av drift/vedlikehald av dagsturhytta vil verta lagt fram for formannskapet etter at 
byggeløyvet er formelt på plass. Byggesaka må handsamast som ei dispensasjonssak, dette er drøfta 
med Fylkesmannen i Vestland. Dette sidan omtenkt plassering er i 100-metersbeltet og i LNF-
område. På foto under ser me varden på Vardetangen. Rådmannen vonar at dei offentlege 
instansane er positiv til denne plasseringa. 

Rådmannen synes val av plassering av Dagsturhytte som vist på fotokart under gir seg nesten sjølve 
sidan kommunen er grunneigar ved det mest populære turmålet i kommunen. Det at det er gode 
parkeringstilhøve med skilta/merka sti og gangveg til hytta ved Vardetangen gjer og dette valet 
naturleg. Rådmannen vil peike på at vert fin utsikt i mange retningar frå Dagsturhytta her. 

 



 

Dagsturhytta vert plassert på ein planert stad omlag 40 meter sør for varden på Vardetangen 

Rådmannen meiner at kommunen bør innarbeide midlar til drifts- og vedlikehaldsmateriell i 
driftsbudsjettet. Vedlikehaldsutgiftene til hytta skal vere låge, dette på grunn av godt materialval 
innvendig og utvendig, men og på grunn av den enkle utforminga hytta får. Dagsturhytta må 
innarbeidast i prioritert handlingsprogram i Plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv. Det skal 
søkjast om spelemidlar I 2021. Innanfor spelemiddelordninga er anlegget kategorisert som 
friluftsanlegg. Vestland fylkeskommune har ei satsing på friluftsanlegg ved fordeling av spelemidlar. 
Satsinga går ut på at søknader om tilskot får spelemidlane til friluftsanlegg tildelt i det første 
godkjente søknadsåret, uavhengig av kommunen sin vedtekne prioritering. Det inneber at 
kommunen truleg vil få tildeling frå spelemidlar i 2022. Rådmannen synes dette som er vist under er 
ein fornuftig framdriftsplan for Austrheim kommune vidare: 
Handsaming av byggesøknad og avtale om drift                Juni 2020 
Signering av avtale/kontrakt om levering av Dagsturhytte       Juni 2020 

Plassering av Dagsturhytte og gjer ho klar til bruk  Hausten 2020 
Søknad om spelemidlar                                                   Januar 2021 

 

Konklusjon: 

Austrheim kommune etablerer ei Dagsturhytte på kommunal grunn ved Vardetangen.  

 
Sakspartar 
 



Telefon E-post Heimeside EHF-Fakturaadr. Organisasjonsnr. 

05557 post@vlfk.no www.vestlandfylke.no 821311632 821 311 632 

 

 

Kultur, idrett og inkludering 
KII - Idrett og friluftsliv 

 
Vår referanse 

Dato 

2020/279-21 

25.02.2020   

Austrheim kommune 

 

  

 
Att. Asbjørn Nagell Toft 

  

 

 

 

 

Søknad om dagsturhytte i Austrheim kommune til Vestland fylke 2020 
 

 

Vi viser til dykkar søknad om tilskot til å bygge dagsturhytte i Austrheim kommune.  

 

Bakgrunn 

Fylkestinget i Vestland løyvde i desember 2019 midlar for å vidareføre prosjektet med nye 10 hytter i 2020. 

I finansieringsmodellen ligg det eit fylkeskommunalt tilskot på kr. 200.000,- til kvar hytte, samt ei gåve frå 

Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane på kr. 100.000,-. Hyttene kan i tillegg søkje spelemidlar for inntil 1/3 

av kostnaden. 

 

Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok i møte 13.02.2020 at Fylkesdirektør kultur, idrett og 

inkludering får delegert mynde til å løyve resterande sum frå løyvinga for 2020. 

 

Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane vil ta direkte kontakt med kommunen for å informere om detaljane ved 

gåva på kr 100.000 til kvar hytte. 

 

Vedtak 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering vedtek å løyve kr 200.000 til Austrheim kommune.  

 
Vurdering 
Dykkar søknad ligg til grunn. Til søknaden vart det stilt krav om politisk forankring, og kommunen 
har lagt ved kopi av protokoll frå politisk vedtak. Kommunen har i tillegg følgt opp med god dialog 
med fylkeskommunen, levering av sjekklister og dialog kring plassering av hytta og prosessen 
vidare. Fylkeskommunen sørgjer for anbodsutlysing og innstilling av leverandør. Kvar kommune 
skal sjølve skrive avtale med leverandør etter mal gitt av fylkeskommunen. 
 
 

Utbetaling 

Utbetaling av tilskot skjer i hovudsak gjennom elektronisk faktura i EHF-format. 

Elektroniske fakturaadresse: 9908:821311632 

Aksesspunkt: Visma 

Saksnummer: 2020/279 

Ressursnummer: 12564 

 

Beløpet vil bli utbetalt når Vestland fylkeskommune har mottatt og handsama EHF-faktura med korrekt 

merking med saksnummer og ressursnummer. De har ansvar for å kontrollere at utbetalt beløp er korrekt. 

Eventuelt for mykje utbetalt tilskot skal betalast attende snarast. 

 

Vilkår for tilskotet 

Oppfølging, rapportering og kontroll   

 Tilsegnsmottakar skal rapportere og sende inn rekneskap innan 3 månader etter at tiltaket er 

gjennomført.   
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 Fylkeskommunen og fylket sin revisor skal ha høve til å setja i verk kontroll med at midlar vert 

forvalta som føresett. Fylkeskommunen og fylket sin revisor skal ha rett til dei dokument og 

opplysningar ein finn påkravd for sin kontroll.   

 Gjennom aktivitetar, informasjonsmateriale mv skal det gjerast tydeleg at fylkeskommunen er 

tilskotsgjevar. Dokumentasjon av dette skal leggast ved rapport.  

 Om ein har opne, publikumsretta arrangement er det ein føresetnad at tilskotsmottakar aksepterer 

og nyttar ordninga med følgjekort for funksjonshemma. Funksjonshemma som kjøper billett skal då 

ha rett til gratis billett til sitt følgje.   

 Tiltaket skal gjennomførast på den måten og i det tidsrom som går fram av søknaden. Eventuelle 

vesentlege endringar i prosjektet må meldast skriftleg til sakshandsamar for vurdering og 

godkjenning. Dersom prosjektet vert avlyst, utsett eller vesentleg endra, kan heile eller deler av 

tilskotet krevjast betalt attende.   

 

Rapportering 

Rapport og rekneskap sendast til Vestland fylkeskommune, avdeling for kultur, idrett og inkludering ved 

prosjektslutt. Rapporten skal minst innehalde desse punkta: 

 Skildre gjennomførte tiltak og i kva grad målsettinga vart nådd. 

 Peike på eventuelle avvik og grunngje desse. 

 

Kontroll 

Fylkeskommunen og fylkeskommunen sin revisor har til ei kvar tid rett til å kontrollera at midlane vert 

forvalta i samsvar med vilkåra i tilsegna. Tilskottsmottakar pliktar - etter førespurnad - å gje 

fylkeskommunen og fylkeskommunen sin revisor dei dokument og opplysningane dei finn påkrevd for sin 

kontroll. Brot på vilkår og føresetnadar Dersom tiltaket ikkje vert gjennomført skal midlane betalast attende. 

Dersom det ligg føre vesentlege avvik frå prosjektsøknaden eller andre føresetnader for vedtaket eller krava 

til rapportering/kontroll ikkje vert oppfylt kan vedtaket om tildeling verte gjort om med krav om heil eller 

delvis tilbakebetaling. 

 

Klage/partsinnsyn 

Vedtaket kan påklagast i medhald av forvaltningslova § 28. Klagenemnda for Vestland fylkeskommune er 

klageinstans for vedtak knytt til midlar løyvd frå Vestland fylkeskommune. Klage vert sendt til Vestland 

fylkeskommune, avdeling for kultur, idrett og inkludering. Klagefrist er tre veker frå søkar mottar melding 

om vedtaket. 

 

Klagen må innehalde opplysningar om kva vedtak det vert klaga over, årsaka til at det vert klaga og kva 

endringar ein meiner bør gjerast. Vi gjer merksam på at de etter Forvaltningslova har rett til å gjere dykk 

kjend med dokumenta i saka med dei avgrensingane som følgjer av §§ 18 og 19. 

 

 

 

 

 

Med helsing 

 

 

Per Morten Ekerhovd Britt Karen Spjeld 

Fylkesdirektør Seksjonssjef 

 

 

Brevet er elektronisk godkjent og har difor ingen handskriven underskrift 

 

 

 



Fra: Pål Fidjestøl <paal.fidjestol@sparebankstiftinga.no> 
Sendt: mandag 9. mars 2020 10:11 
Til: Asbjørn Nagell Toft 
Emne: Utbetaling støtte til dagsturhytte 
 
Hei, 
 
Og gratulerer med avgjerd om å bygge dagsturhytte i Austrheim kommune! 
Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane gir som kjent ei gåve på 100.000 kroner pr dagsturhytte. Gåva 
kan utbetalast så snart Hordaland fylkeskommune har løyvd sin andel til prosjektet, som vi har fått 
opplyst er på plass for dykkar del jfr. mail nedanfor. 
 
For å få utbetalt gåva frå Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane, ber vi om å få tilsendt 
kontonummeret de ønskjer få beløpet oveført til, samt kva overføringa eventuelt skal merkast. 
Dette kan sendast ved å svare på denne mailen. 
 
Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane har god erfaring frå dagsturhytte-utbygginga i Sogn og Fjordane, 
og står naturlegvis til dykkar rådvelde dersom de ønskjer hauste erfaringar eller ønskjer drøfte 
spørsmål undervegs i prosjektet. I så fall er de hjarteleg velkomne til å kontakte underteikna.  
 
Elles er Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane ei privat stifting som ikkje har andre føringar enn at 
gåvetildelinga blir markert ved skilt utanpå/inne i dagsturhytta (felles skilt/plakett med 
fylkeskommunen som følgjer med hyttene), samt at vi ber om å bli invitert til den offisielle opninga 
når hytta er ferdigstilt.  
 
Lukke til med prosjektet! 
 
Mvh Pål Fidjestøl 
Kultursjef, Sparebankstiftinga Sogn og Fjordane 
 
 
Pål Fidjestøl 
m. 91158009 
www.sparebankstiftinga.no  
www.facebook.com/stiftinga 
 
Søknadsfristar: 
Forenkla søknad: Fortløpande 
Fullstendig søknad: 1. mars & 1. september 
Furorestipend: 15. juni 
 

Fra: Hanne Marthe Espe <Hanne.Marthe.Espe@vlfk.no>  
Sendt: 9. mars 2020 08:55 
Til: asbjorn.n.toft@austrheim.kommune.no 
Kopi: Pål Fidjestøl <paal.fidjestol@sparebankstiftinga.no> 
Emne: Søknad om dagsturhytte i Austrheim kommune til Vestland fylke 2020 
 
Hei 

Sjå vedlagt svar på søknad om tilskot til dagsturhytte. 

 

http://www.sparebankstiftinga.no/
http://www.facebook.com/stiftinga
mailto:Hanne.Marthe.Espe@vlfk.no
mailto:asbjorn.n.toft@austrheim.kommune.no
mailto:paal.fidjestol@sparebankstiftinga.no


Med helsing

Hanne Espe
spesialrådgjevar

idrett og friluftsliv
kultur, idrett og inkludering

tlf.: 48 99 12 72
www.vestlandfylke.no

Ver merksam på at all dialog på e-post kan bli journalført.

http://www.vestlandfylke.no/


Fem vil bygge dagsturhytter i Vestland  

Dagsturhytteeventyret rullar vidare. Fem byggefirma har meldt interesse for å bygge hytter 

i tidlegare Hordaland, og går alt etter planen, skal den første hytta vere på plass til hausten. 

Dagsturhytteprosjektet i tidlegare Sogn og Fjordane har vore ein suksess. I og 2018 og 2019 var 

det til saman 300 000 besøk fordelt på dei 26 hyttene – i eit fylke der det budde rundt 105 000 

menneske. No skal det bli hytter i heile Vestland. 

Planlegg 35 hytter til 

– Vi er i rute med prosjektet i Hordaland. Det er stor interesse og entusiasme i kommunane for å få 

på plass hytter. Fleire har vore på synfaring på hyttene som alt er på plass i Sogn og Fjordane, og 

nokre har allereie funne tomt til hytta si. All honnør til kommunane, som har hivd seg rundt og 

blitt med i prosjektet, seier prosjektleiar Atle Skrede, som også er opphavet til konseptet 

dagsturhytta. 

Planen er å få på plass til saman 35 hytter til. Då er det lagt opp til ei hytte i kvar kommune etter 

gamal kommunestruktur, og at Bergen kommune kan ha inntil tre hytter.  

Entreprenør blir klar i april 

Det har i vinter vore ein avgrensa tilbodskonkurranse, der byggefirma kunne melde si interesse for 

å bygge inntil 20 dagsturhytter, med opsjon 15 til.  

38 firma var inne og sjekka anbodsdokumenta, og fem sende inn søknadar om å vere med i den 

vidare konkurransen. Alle fem vart godkjende til å delta i del to av konkurransen og skal no levere 

komplett anbodsdokument. Der skal dei blant anna gjere greie for framdriftsplan, pristilbod, og 

korleis dei ser føre seg å løyse oppdraget. 

Dei godkjende byggefirma er Byggmester Markhus AS i Bergen, Fjellbygg i Lyngdal, Lyngstad 

Bygg AS i Sandnes, Reknes Byggjevarer L.L. i Masfjorden og Stad Kystbygg på Stadlandet. 

Reknes Byggjevarer hadde oppdraget med bygging, transport og montering av dagshytter i Sogn 

og Fjordane.  

Vinnaren av anbodskonkurransen vert offentleggjort i midten av april. Kommunane har frist til 20. 

september for å signere kontrakt med den godkjende entreprenøren. 

20 har fått tilskot frå fylkeskommunen 

20 kommunar i Hordaland har allereie søkt og fått fylkeskommunal støtte til 

dagsturhytteprosjektet. Sjå oversikt over kven som har fått tilskot nedst i saka. Kommunane er 

komne på ulike stadar i prosessen. Nokre har sikra seg tomt og avtale med grunneigar, andre er i 

startgropa og på planleggingsstadiet.  

Det vart lyst ut tilskot til dagsturhytta i 2019, der kvar kommune kunne få 200 000 kroner. For å 

søke på dette, må dette vere på plass eit politisk vedtak om dagsturhytte.  

I fylkeskommunen sitt budsjett for 2021 er det behov for midlar til 15 nye hytter, altså trengst det 

vidare fylkeskommunale løyvingar på inntil 3 mill. kr. Det fylkeskommunale tilskotet er nytt i 

høve prosjektet som vart gjennomført i Sogn og Fjordane. 

Gåve til heile fylket 

I tillegg til støtte frå fylkeskommunen og spelemidlar, er også Sparebanken Sogn og Fjordane ved 

hovudeigar Sparebankstiftinga i Sogn og Fjordane med og finansierer hyttene – også i Hordaland.   

Administrerande direktør i Sparebanken Sogn og Fjordane, Trond Teigene, tykkjer det er flott at 

prosjektet er godt mottatt, og at mange har meldt si interesse. 



– Dette vert vår gåve til heile Vestland. Det er utruleg kjekt å sjå kor populære hyttene er i Sogn 

og Fjordane, og vi gler oss til at dei no kjem på plass i resten av fylket også. Dette er eit viktig 

folkehelseprosjekt, og det er veldig positivt at så mange har meldt si interesse for å bygge dei, 

seier Teigene. 

Tek med lærdom frå runde ein 

Både når det gjeld fasilitetar i og ved hytta – og ikkje minst monteringa – er lærdomen frå del ein 

av prosjektet god å ha.  

Den første runden med hytter, dei 26 i Sogn og Fjordane-kommunane, vart sette opp utan noko 

form for lys og oppvarming. Hyttene som skal byggjast i Hordaland vil ha lys både inne og ute, 

med solcellepanel som energikjelde. Vedomn vil også vere ein del av standardpakken for hyttene.  

Det er ikkje noko krav om utedo ved hyttene, men fylkeskommunen rår kommunane til å byggje 

det. Mange av hyttene i Sogn og Fjordane har også utedo ved hytta. 

Samarbeid og logistikk avgjerande 

– Vi sit med mykje erfaring frå førre runde og forbetrar versjon 2.0 basert på både 

tilbakemeldingar frå publikum og kommunane. Det er mange som skal samarbeide, og det krev ein 

god framdriftsplan i kommunane. Ytre faktorarar som vêr og vind rår vi ikkje over, men vi er heilt 

avhengige av det når modulane skal flygast på plass. Samarbeid og gode logistikkløysingar er med 

på å gjere dette prosjektet ekstra spennande, seier Atle Skrede. 

Den første dagsturhytta vart opna på Sandane i Gloppen 8. desember 2017. Det var nervepirrande i 

dagane før, då flyginga av hyttemodulane vart utsett fleire gonger. Hytta vart løfta på plass med 

helikopter og montert dagen før opninga. 

Desse kommunane har fått tilskot frå fylkeskommunen til dagsturhytte 

 Alver (3 tilskot til 3 dagsturhytter til tidlegare Lindås, Meland og Radøy) 

 Austevoll 

 Austrheim 

 Bjørnafjorden (2 tilskot til 2 dagsturhytter til tidlegare Os og Fusa) 

 Bømlo 

 Eidfjord 

 Fedje 

 Kvam 

 Kvinnherad 

 Masfjorden 

 Samnanger 

 Stord 

 Sveio 

 Tysnes 

 Voss (1 tilskot til tidlegare Voss kommune) 

 Vaksdal 

 Øygarden (1 tilskot til tidlegare Fjell kommune) 
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